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Per Sohrabi (S) 
Camila Salazar Atias (S) 
Malin Ottosson (V) 
Emil Rapp (L) 
Michaela Zankl (C) 
Frida Bondesson (KD) 
 

Övriga närvarande Lena Holmdahl Förvaltningschef 
Peter Bragner Avdelningschef 
Anette Burman Avdelningschef 
Ulrika Klemets Avdelningschef 
Petra Nergårdh Avdelningschef 
Niclas Westin Avdelningschef 
Mika Metso - Stabschef 
Eva-Li Littorin - Kommunikationschef 
Britt-Marie Selin Personalföreträdare 
Magnus Sundin Personalföreträdare 
Carl Lidén Högselius Nämndsekreterare 
Gabriel Blomberg Borgarrådssekreterare 
Naomi Grossman - Pressekreterare 
 

Justerare Emilia Bjuggren (S), Hanna Werner (M) 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och Hanna Werner (M) utses att 
justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 8 maj 2024. 
  
Utbildningsnämnden medger närvarorätt till Naomi Grossman. 
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§ 2 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
  
2.1 Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 16 april 2024 
Protokoll från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 16 
april 2024 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
2.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens, 
förskolenämndens och SISAB:s råd för 
funktionshinderfrågor den 17 april 2024 
Protokoll från utbildningsnämndens, förskolenämndens och 
SISAB:s råd för funktionshinderfrågor den 17 april 2024 anmäls 
och läggs till handlingarna. 
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§ 3 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområden  
UTBF 2024/228 
 

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens 
nämnder inom utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/228-5 Anmälan av beslut från 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens nämnder 
april 2024 

 UTBF 2024/228-5.1 KF § 13 Stockholms stads 
trygghetsprogram 2024-2027 

 UTBF 2024/228-5.2 KS Ektu § 9 Blommensbergsskolan 
 UTBF 2024/228-5.3 KS Ektu § 6 Björnbodaskolan - 

Kompletterande paviljong för att ersätta hus A och D 
 UTBF 2024/228-5.4 SOC § 15 God och nära vård och 

omsorg 
 UTBF 2024/228-5.5 Skärholmen stdf § 20 Medborgarförslag 

533 Omskolningsskolan 
 UTBF 2024/228-5.6 Skärholmen stdf § 31 Medborgarförslag 

1633 Bryt skolsegregationen 
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§ 4 
Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar med 
mera  
UTBF 2024/209 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut och 
inkomna handlingar: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 11 april 2024 
(bilaga a). 

2. Anmälan av anställningsbeslut enligt ärendegrupp 1002 
(bilaga b). 

3. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands enligt ärendegrupp 407a (bilaga 
c). 

4. Anmälan av beslut om uppskjuten skolplikt enligt 
ärendegrupp 405 (bilaga d). 

5. Kontorsutlåtande – Ett starkt judiskt liv för framtida 
generationer – Nationell strategi för att stärka judiskt liv i 
Sverige 2025–2034 (SOU 2024:3) (bilaga e). Dnr UTBF 
2024/1514. 

6. Kontorsutlåtande – Förslag till ny avfallsplan för Stockholm 
2025–2030 (bilaga f). Dnr UTBF 2024/1553. 

7. Beslut från IVO angående anmälan enligt lex Sarah (bilaga 
g). Dnr UTBF 2024/347. 

8. Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 
behandlingar till och med den 11 april 2024, diarienummer 
4.3.2–2060/2023. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/209-19 Sammanställning - Anmälan av 
delegationsbeslut och inkomna handlingar april 2024 

 UTBF 2024/209-19.1 Bilaga a Delegationsebslut till och 
med den 11 april 2024 

 UTBF 2024/209-19.2 Bilaga b Anställningsbeslut april 2024 
 UTBF 2024/209-19.3 Bilaga c Varaktig vistelse utomlands 

april 2024 
 UTBF 2024/209-19.4 Bilaga d Uppskjuten skolplikt april 

2024 
 UTBF 2024/209-19.5 Bilaga e Kontorsutlåtande - Ett starkt 

judiskt liv för framtida generationer 
 UTBF 2024/209-19.6 Bilaga f Kontorsutlåtande - Förslag till 

ny avfallsplan för Stockholm 2025-2030 
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 UTBF 2024/209-19.7 Bilaga g Beslut från IVO anmälan lex 
Sarah 
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§ 5 
Månadsprognos mars 2024  
UTBF 2024/1529 
 

Beslut  
Månadsrapporten för mars månad 2024 godkänns och läggs till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1529-4 Månadsprognos mars 2024 
 

Sida 8 (17)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 4/2024 
 

2024-04-25 

§ 16 
Motion om att öppna idrottslokalerna vid stadens skolor 
för barn och unga under loven  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/1388 
UTBF 2024/441 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
  
Reservationer 
Hanna Werner med flera (M) reserverar sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag till beslut som redovisas under 
protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om att öppna 
idrottslokalerna vid stadens skolor för barn och unga under loven” 
av Andréa Hedin (M) till utbildningsnämnden för yttrande. I 
motionen föreslås att öppna upp stadens idrottsanläggningar och 
idrottshallar i anslutning till de kommunala skolorna under loven. 
Detta i syfte att öka möjligheterna till idrottande på stadens 
anläggningar året runt. 
  
Utbildningsförvaltningen ser positivt på att öka nyttjandegraden av 
idrottslokaler i stadens skolor utanför verksamhetstid och arbetar 
sedan en längre tid tillbaka tillsammans med berörda förvaltningar 
för att underlätta uthyrning. Förvaltningen ser inga hinder för att 
bokningsbara idrottssalar i större utsträckning bokas ut av 
idrottsförvaltningen efter verksamhetstid även på loven. Däremot så 
behöver den praktiska hanteringen gällande ansvar, ersättning och 
tillsyn förtydligas. Hänsyn behöver tas till skolornas egna 
verksamheter och planerade arbeten under loven. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskole- och gymnasieavdelningen. 
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Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 april 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 17 april 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Hanna Werner med flera (M) och Claes Nyberg (C) föreslår att 
utbildningsnämnden beslutar enligt Moderaternas (M) och 
Centerpartiets (C) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen. 
2. Att därutöver anföra. 

  
Vi tackar förvaltningen för svaret på motionen och gläds åt att 
förvaltningen precis som vi ser mycket positivt på att fler 
idrottshallar i anslutning till de kommunala skolorna kan bli 
bokningsbara under loven. 
  
I Stockholm råder det stor brist på idrottsanläggningar, vilket 
innebär att det är en hård konkurrens om de få tider som 
finns. Bristen på idrottsanläggningar drabbar framförallt barn 
och unga som får sämre möjligheter att träna och idrotta. 
Samtidigt som den här bristsituationen rådet kan många av 
stadens skolidrottssalar i nuläget inte utnyttjas på kvällstid 
och helger. Totalt rör det sig om 35 av stadens drygt 120 
grundskolor med idrottslokaler som inte är tillgängliga att 
boka och användas av idrottsföreningarna utanför skoltid och 
det är ett enormt slöseri. 
  
Enligt remissinstanserna finns det inga formella hinder för att 
bokningsbara idrottssalar bokas ut av förvaltningen efter 
skolans verksamhetstid på loven eller då skolorna inte har 
behov av lokalerna. Däremot kan den praktiska hanteringen 
gällande ansvar, tillsyn och städning utgöra ett hinder i 
dagsläget. Arbete med att klargöra faktiska hinder och 
identifiera åtgärder pågår inom ramen för budgetuppdrag 
2024. 
  
Vi menar att budgetuppdraget från den rödgröna majoriteten 
har getts en alldeles för lång tidsram. Givet den information 
som redan finns att tillgå är det orimligt att det ska ett helt år 
för att ta fram en rapport. Mer idrottsyta behövs här och nu, 
och att öppna fler idrottslokaler vid stadens skolor är den 
lägst hängande frukter av alla. Det är obegripligt varför det 
socialdemokratiska styret i Stockholm inte vill ta till 
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förhållandevis enkla åtgärder för att lösa fler träningstider till 
stadens barn och unga. Bara genom att bättre utnyttja 
skolidrottslokaler som redan finns skulle omkring 4 500 
timmar kunna öppnas upp för idrottsföreningarna varje 
månad. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från Hanna Werner med flera (M) och Claes Nyberg (C). Förslagen 
ställs mot varandra och ordföranden finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till det gemensamma förslaget till beslut från Hanna 
Werner med flera (M) och Claes Nyberg (C) . 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/441-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Öppna upp idrottslokalerna vid stadens skolor för barn och 
unga under loven 

 UTBF 2024/441-1.1 Motion om att öppna idrottslokalerna 
vid stadens skolor för barn och unga under loven 
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§ 18 
Kuratorssamtal  
Svar på skrivelse från Claes Nyberg (C) och Andréa Hedin 
m.fl. (M) 
UTBF 2024/628 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Claes Nyberg 
(C) och Andréa Hedin m.fl. (M) med frågor gällande kuratorssamtal 
för samtliga elever i årskurs 7. 
  
I Stockholms stad arbetar skolorna utifrån en samlad elevhälsa och 
genom den finns det tillgång till skolläkare, skolsköterska, psykolog 
och kurator samt speciallärare eller specialpedagog. Kuratorns 
uppdrag innebär att föra in psykosocialt arbete i skolan för att bidra 
till att eleven uppnår kunskapsmålen. Varje rektor utformar skolans 
psykososociala insats utifrån skolans behov. Det innebär att det ser 
olika ut hur skolkuratorerna inom stadens skolor bedriver sitt arbete, 
i vilka årskurser samt vilka tillvägagångsätt som skolorna och 
skolkuratorerna har för att kartlägga och fånga upp elevernas 
psykosociala situation och mående. Alla elever erbjuds även 
möjligheten att träffa skolkurator om eleven eller vårdnadshavaren 
önskar det. Kontakt med skolkurator sker också om en medarbetare 
på skolan uppmärksammat ett behov. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
avdelningen för stöd till lärande och elevhälsa. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 april 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 17 april 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Claes Nyberg (C) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi tackar förvaltningen svaret på skrivelsen rörande den 
strukturerade tillgången på kuratorer. Det är givetvis 
värdefullt att få en övergripande beskrivning av elevhälsans 
arbete där kuratorer ingår som centrala resurser. Bland dessa 
att alla elever erbjuds ett hälsosamtal av en annan profession 
än kurator. 
Däremot saknar vi konkreta svar på några av de konkreta 
frågor som ställdes för tydlighet. 
  
Framförallt ges inte ett tydligt svar på de tre första frågorna 
om elever i stadens högstadieskolor i likhet med flera andra 
kommuner erbjuder ett kuratorssamtal till alla elever som 
också genomförs. Att ge alla en första personlig kontakt, utan 
att det kan vara påkallat av något, sänker ev stigma att söka 
hjälp då ingen på särskilt sätt behöver visa att de söker hjälp. 
Det gör också insteget betydligt lägre för de elever som 
längre fram kan få ett behov av samtalskontakt, då skillnaden 
att möta en kurator i grupp bland andra skiljer sig från ett 
enskilt samtal där frågor om sina behov eller vad kurator 
faktiskt kan bistå med inte framgår till jämnåriga. 
  
Det vi önskade uppnå med skrivelsen var därför att bringa 
klarhet i om staden använder sig av denna strukturerade 
metod eller inte. Vi har särskilt uppmärksammats på denna, 
av vissa, upplevda brist både av personal inom elevhälsan 
med erfarenhet av arbete hos andra skolhuvudmän och av 
vårdnadshavare som upplevt att samtalskontakter initierats 
betydligt senare än behoven har uppstått. Där har en del av 
problemet varit att insteget till kurator för den enskilda eleven 
varit stort. 
  
Det är inte möjligt att utläsa av svaret så som det har 
formulerats ifall kuratorssamtal som en form av screening 
erbjuds alla vid inträdet i högstadiet eller vid annan tidpunkt, 
och vad övervägandet varit att göra detta eller inte. 
  
Vi önskar därför att förvaltningen vid tillfälle under 
verksamhetsåret redogör för detta och en mer hel bild av det 
förebyggande arbetet i samband med ett möte med 
Utbildningsnämnden. 
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Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/628-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skrivelse om att erbjuda kuratorssamtal för alla i årskurs 7 

 UTBF 2024/628-1 Skrivelse från (C) och (M) om att erbjuda 
kuratorssamtal för alla i åk 7. 
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§ 19 
Totalförsvaret  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) 
UTBF 2024/629 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Jan Jönsson (L) 
med frågor om hur stadens skolor undervisar om totalförsvaret. I 
skrivelsen konstateras att skolan är en samhällsviktig verksamhet 
och att det, med anledning av den ökade risken för utländska 
påverkansoperationer liksom skärpt civil- och värnplikt blivit allt 
viktigare att skolan tar upp totalförsvarsfrågorna i undervisningen. 
  
Utbildningsförvaltningen kan konstatera att sättet skolan kan 
bedriva undervisning om totalförsvaret på beror på vilka 
åldersgrupper som undervisas och undervisningens syfte. Att 
undervisa barn i yngre åldrar kräver en pedagogiskt anpassad 
strategi som är lämplig för deras åldersgrupp och utvecklingsnivå. 
För äldre elever är det vanligt att integrera ämnet i samhällskunskap 
och historia. 
  
Påverkanskampanjer, fejkade nyheter och annan vilseledande 
information sprids ofta på internet. Desinformation är vanligt 
förekommande i forum, sociala medier och online-spel som barn 
och unga använder. Skolan har en viktig roll i att utbilda eleverna i 
källkritik, det uppdraget ryms inom flera skolämnen. Även analoga 
medier kräver källmedvetenhet och många områden i läroplanerna 
berör detta. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
gymnasieavdelningen och avdelningen för ekonomi och styrning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 april 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 17 april 2024. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi vill tacka förvaltningen för svaret på vår skrivelse. I detta 
sammanhang vill vi lyfta att Försvarsmakten har websidan 
www.totalförsvarskunskap.se som är ett bra verktyg för alla 
skolor att använda. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/629-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skrivelse om totalförsvaret 

 UTBF 2024/629-1 Skrivelse från Liberalerna om 
totalförsvaret 
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§ 21 
Övriga frågor  

Beslut  
  
Skrivelser för beredning 
Utbildningsnämnden överlämnar följande skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning: 
  

 Skrivelse från (M) angående Söderholmsskolans framtid 
 Skrivelse från (L) angående Söderholmsskolan 
 Skrivelse från (L) och (M) angående beaktande av nationella 

minoriteters högtider i planeringen av läsåret 
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